
 "שנתיים לפעילות" – 17.2.16השנתית  קיימא   ישיבת" חזון קיימא"  

צור, אלמוג ליטמן, תום פישר, אלישע דביר, רחל כרם, נימי לנגר, -יובל אלון, דוד בן: נוכחים

 טל חמי, אמיר שריף, גדעון בצלאל, לירון שפירא )חבל"ט(.

לגבי פעילות קיימא בשנתיים האחרונות ובעתיד   תובנות, ו, סכום מסקנות : על סדר היום

 ודגשים לשנים הקרובות. )חזון(.

 הקדמה - לירון

  הרוב התאגדו סביב נושא קבוצות של מתנדבים ותושבים במחוז.  10 –אני פועל עם כ

 זה גודל בינוני, טוב.  -אנשים כפי שיש פה הערב  10שכואב להם. פורום של 

  מאז המחאה החברתית אפשר לומר ש –" מערבולתשל "במערכת התכנון היום יש סוג

מה שהביא בין היתר  –וכו'  , יוקר המחיהפוליטיקאים רוכבים על הגל של יוקר הדיור

משרד אחד תחת  מערכת התכנוןלהעברת מנהל התכנון למשרד האוצר וריכוז כל 

בעיקר הגורמים  –ניסיונות לעקוף כל מה שנתפס כמפריע לדיור סיעה אחת. יש ו

יכולים הכלים הציבוריים כלים התכנוניים המקצועיים נחלשים הירוקים. כאשר ה

ופועלות בנושאים סביבתיים שונים יש הרבה קבוצות אזרחיות שקמות : להתחזק כמענה

ציג החברה להגנת הטבע כנמהזמן שלי  משמעותיולכן חלק  )תכניות, מאבקים וכו'...(

 בוריות.בסיוע לקבוצות צימושקע 

 : פתיחה - יובל

  מאמין שחשוב שכל גוף יבדוק את עצמו מדי פעם ויראה איפה הוא עומד בהקשר

 למטרות שלו. מטרת הערב: לחזור ולבדוק מה השגנו ומהו החזון שלנו. 

  וההון  בטוח שטוב שאנחנו קיימים, ובמיוחד בתקופה שבה הפיתוח מואץ.  באופן אישי

  שלטון חוגג.

 חלק ממסקנות של הפעילים בעקבות מאבקי החופים שבמקום לנהל קיימא הוקמה כ

קרבות מאסף כדאי להיות חלק מתהליך קבלת ההחלטות. כך ניסינו לההניס נציגים 

עם המועצה.  –אמיר בוועדה לאיכות הסביבה, יהודה שנפגש יותר או פחות  –למועצה 

גם לזכות בתמיכתם ליידע ו –במקביל שמנו לעצמנו למטרה להיות בקשר עם התושבים 

-אתר מרשים, דף פייסבוק עם כ  –בנושאים חשובים. ההישגים שלנו בתחום זה טובים 

 חברים, אך יחד עם זאת לא בטוח עד כמה תושבי המועצה מכירים אותנו.  700

  ככה. במאבק האחרון )איסור לינה בחוף( -ההצלחה ככה –ביצירת קשר עם ישובים

מליאה" )שאינם חייבים לייצג את עמדת היישוב שלהם(. נחשפנו לנושא "נציגי ציבור ב

שנציג אחד או ולדאוג לכך שסדר היום יגיע אלינו,  –צריך לשים על זה פוקוס בעתיד 

 התכנון ובחברה הכלכלית. עדת וויותר שלנו יישב שם. כמו כן חסרים נציגים ב



  צריך לשנות משהו.  –התשתית בניית מרגיש אחרי שעבדנו על 

  ם בימים אלה עם המועצה על זה )?(הנושאים שלנו? תחבורה? יהודה וטל מדברימהם  

 מערב הגליל המערבי? -מהו המרחב הגיאוגרפי שלנו? צפון 

 שיך חשוב שנמהמעגל, בסבב, חכמת טוב שכל אחד לקח תפקיד כלשהו. מאמין ב

 לשמוע את כולם. 

 איך אפשר להגיע אליהם?  –חבר'ה צעירים  יםחסר 

 ים קשר עם גופים מעבר לאזור שלנו? מאבק החופים הארצי למשל? איך איך מייצר

 תומכים במשהו שקורה ברמה הארצית ונותנים לזה יותר כוח?

 המנדט אבל לא בטוח בנושא הפגישות  ושמח להמשיך לרכז את קיימא אם יינתן ל

היה רוצה להתעסק פחות עם תאום הפגישות והוצאת הפרוטוקולים ויותר החודשיות. 

 2-3בד, מציע להקים מעין "ועד מנהל" של לפעמים מרגיש קצת לביצוע משימות. ב

 אנשים.

 

 אמיר

  .ועדה ולכשהתארגנו קבענו להיות בקשר עם המועצה ולנסות לעשות דברים דרכם 

 עות בהקשר לדברים שמטרידים אותנו... ס אין שום משמ"הלאיכ

  רגל בפנים, הם לא מתים  1/2אנחנו  –לא נכשלנו לגמרי  –לגבי הקשר עם המועצה

 על זה אבל מבינים שזה עדיף גם להם

 נימי

  אמנם . שות משפטית וצינור לגיוס כספיםיהשקמים הוקמה גם כדי לאפשר  3עמותת

השקמים יותר  3קצת ניג'וס לתפעל אותה אבל סה"כ לא נורא. קיימא ארגון יותר פעיל, 

יחד עם זאת אם רוצים להפוך את  שני הגופים.יש סינרגיה בין לדעתו , "מבנה"סוג של 

 קיימא לעמותה הוא חושב שזה לא סיפור, אפשר לפתוח ומקסימום לסגור אם רוצים...

 רחל

  הן מהצד שלהם והן מהצד  –מתלבטת לגבי היכולת שלנו לשתף פעולה עם המועצה

 שלנו )אולי נוטים יותר למאבק(

  משיך להיותלא בטוח שנ –חושבת שאם יובל לא יהיה רכז 

 ?לא בטוחה שיש איזון עבודה מול הישגים 

 דברים טובים: יש נוכחות 



 

 תום

  כסף לעשייה  םתלוי מה רוצים להיות ולעשות. אם צריכי –לגבי האם עמותה או לא– 

לא צריך. לגבי השת"פ עם  –שיושב וחושב ועושה דיאלוגים כן. כל עוד זה ארגון אולי 

והתנגדות ופחות עזרה  "כסאח"שם שיש יותר לא מספיק מכיר אבל מתר –המועצה 

, לשאול אותם במה הם צריכים עזרה, win-win. צריך לתת יותר, לעשות מצדנו ופרגון

ללכת איתם, שירגישו שאנחנו גוף לא פוליטי אלא מתעסק גם בחינוך, הסברה וכד'. 

  להביא רעיונות, תקציבים ותכניות.

  אח"כ החליטו "להיכנס  –בנהרייה "הירוקים" התחילו מהעמותה שעסקה באסבסט

ומקבוצה גדולה התמסמסו עם הזמן, כי "מתלכלכים" ואז אנשים  –למסדרונות השלטון" 

עוזבים. מפחיד לחשוב שזה יכול לקרות לארגון חיובי כמו קיימא. מציע לא להריץ מועמד 

 מסוים. 

  לא יצא מרמת  –תעסקנו המון בחופים. חיות הבר למשל הלדעתו  –לגבי תוכן העשייה

 המעגל. חושב שצריך לעסוק בעוד נושאים.

  יותר עניין של איכות חיים, פחות איכות  לא סביבתי... –איסור לינה בחוף הערה לגבי

 סביבה. האם קיימא עוסקת גם בזה וגם בזה?

  פרויקטים של ות אפשר לגייס נוער באמצעאולי  –מסכים שנוער נותן הרבה כוח

 "מחויבות אישית"?

 אלמוג

  תיתאמחבר בפעילות הסביבתית כבר הרבה שנים ומרגיש שאין לנו באמת הצלחה ,

נחל בצת לא הצליח )המים לא הוחזרו(, חוף  –את נפשנו  אותנו ורומם שעודד משהו 

אין הסכם עם היזמים, חוף אכזיב, הלינה בחוף... מדובר בכוחות הרבה יותר  –בצת 

 דולים מאתנו. זה מעיק. ג

  אין להם עניין.במיוחד בני נוער.  –לא ברור איך אפשר לגייס אנשים חדשים 

  אנשים חיוביים אבל הם מנועים מלהשתתף לאיכה"ס יש מחלקה ב –לגבי המועצה

 שלנו. פעילות ב

  על  –מספר על סקר שעשה במסגרת עבודה סמינריונית בקרב תושבים של המועצה

עולה שרוב הדברים לא  –בסיס אמנה סביבתית שנעשתה במועצה לפני מספר שנים 

שבים והפרדת פסולת. מודעות ת –. הנושא העיקרי שהמועצה כן התעסקה בו מומשו

המועצה גם לא עמדת בהחלטה של פסולת וניקיון. רק סביב  –בה ילנושא איכות הסב

גם המסמך שפיליפ ניסה להזמין בדיקה לראות אם היא עמדה ביעדים שהציבה. עצמה 

 צריך מישהו שיקיים אותו.  –לקדם )שטחים פתוחים?( 



  חייבים שראשי המועצה יהיו בכדי שיהיה שינוי- mind אנחנו  ךסביבתי, לא רואה אי

התמסמס, אפילו ניקיון החוף על ידי בתי הספר  –עושים מולם דברים כמו שתום אמר 

 די מיואש. –בקיצור  לא מחזיק.

 טל

  ,חושב שאצל כולנו יש ציווי פנימי לעסוק בנושאים האלה, זו המחויבות שלנו, אופטימי

 אחרת לא היינו מבזבזים את הזמן שלנו. 

  הדברים הטובים ולא רק  תהחלטנו גם לשלב אהרי , מאבקיםבלא רק צריכים לפעול

יצנים כן הצלחנו לדבר עם המועצה, מקווה שהשנה יהיו היו לזה הרבה נ. אבקלצאת למ

 2היה פער של רוצה להזכיר שבהצבעה על איסור הלינה בחוף  –לנו עוד הצלחות 

 ...קולות בלבד

 אפשר לעשות קמפיין  –ופייסבוק  הקבוצה = מכפיל כוח = גם חזון וגם מערכת אתר

קיימים רק קטנות אבל אנחנו . יש הצלחות, אולי לא עניין של מה בכך –בלחיצת כפתור 

  שנתיים.

 גדעון, שגיא( זו קבוצה מכובדת ורציניתכמו אחד או שניים )צטרפו גם אם כל שנה י. 

 וכנציג ציבור אפשר לעשות את לתכנו ובניה. המקומית.עדה ווחייבים להיכנס לסבור ש 

 זה, צומת רציני

 חיובי לרתום את ליזום אירוע סביבתי למשל צריך לעשות משהו חיובי, מסכים ש

כמתכנן בשלומי הוא בעצם כמו "המועצה" ויש לו פרספקטיבה של הצד המועצה. 

 . להגיע לעוד קהליםהשני. יש מוטיבציה 

  למשל עכשיו קיבל "קול קורא" שרק להיות עמותה. בשביל הבאות. חושב שצריך

 עולם שלם שלא התעסקנו אתויש  –יכולות לגשת אליו עמותות ציבוריות 

 דוד

 אינו מגדיר עצמו לפני שנה בערך כשסימה ביקשה שיעשה קידום לאתר... ף צטרה

המכתב של שקיבל את אחרי יחד עם זאת מאחורי המחשב. אלא כפעיל  פעיל שטחכ

מייל -מכתב באיוכתב מליאה, כברי ביובל על האיסור לינה בחוף התקשר לנציגה של 

בסוף שבוע  . פייסבוקהדף וקיימא ופרסם את האתר על שבו סיפר הפנימי של כברי 

בחודש  0-ביום בחודש הקודם ו 3כניסות לאתר )לעומת  53שלאחר פרסום המכתב היו 

 מציע לנסות גם ביישובים אחרים.לאחר מכן(. 

 אלישע

 מי כקוראים למטרות טובות אבל נו. מצד אחד קורא תגר על כל התפיסה הסביבתית של

בכל העולם ההתעלמות ממשק החי על זק לסביבה. ם שותפים לגרימת הנשלא טבעוני



ידי פעילי הסביבה בגלל תרומות כספיות של תאגידים תורמת להרס הסביבה על ידי 

 שנה האחרונהמראה את זה. ב conspiracyאותם תאגידים )למשל באמזונס(. הסרט 

שעות ביום במלחמה הטבעונית, מקדם את הנושא של הסברה במדיה  5-6מעורב הוא 

 יגיטלית ולכן מוריד את הפרופיל בהתעסקות בנושאים הסביבתיים המקומיים. הד

 גדעון

 כולם רוצים לשים יד על  –מאחר וזה הדבר הכי מאוים  –התעסקות עם החופים ה

 החופים.

  כי רוב  –אשר -תחומי מטה –הכי טבעי והכי פשוט  –גבולות הגיאוגרפיים של קיימא

מהזמן  1/2טובים. מן הסתם גם ניאבק הדברים בגם  –היא מול המועצה שלנו העבודה 

 מה שקורה כאן. כל אתה כי היא אחראית ל

  י החוק חייבות להיות "עפ. , לא הריץ מועמדבמליאה נציגים 2-3לכן חושב שצריך

 ציג למליאה.לוועד המנהל, ונראש המועצה, שמים פתק ל –בחירות 

 יחידה "פקיד. בראשה הוא בד"כ  מי שעומד – "מחלקה הסביבתיתכאשר מדברים על "ה

 חוששים מזה. הם שלא קורה כאן, ה כל דבר עובר דרכה. מ – "סביבתית

  גם אם מחליטים מצד שני  . עולה כסף ועבודהזה עצמו. מתלבט ב –לגבי עמותה או לא

 ה: להיות ברורכותרת צריכה הולהוציא מכתבים. צריך צריך נייר מכתבים, לוגו ושלא 

"........  ." 

  .מאד חשוב להתמקד, שיהיה ארגון של שוחרי איכות סביבה ולא שוחרי איכות חיים

לחשוב היטב איזה מאבק  –הארציים  כמו בארגוני הסביבהולהגדיר גבולות מדויקים. 

 חשוב לשמור על קשר עם הארגונים הארציים. לוקחים על עצמנו ואיזה לא. 

 :מילים לסיכום – יובל

  מרגיש בעת הזו, ימשיך לתרום את האנרגיה שלו אבל מאמין בהתארגנות אזרחית 

 אתו, במעגל פנימי.קדימה      יצעדו מחוייבים  שיהיה טוב אם עוד אדם או שניים 

 :עדכון לגבי הלינה בחוף 

o :לא נאמרה המילה האחרונה. לכאורה החוק עבר אבל כן היו הישגים 

o שהיו אנשים )הפספוס היה שלא הוציא מסקנות משותפות ףהוקם צוות משות ,

 ג ביושרה ובהגינות(הלא התנמי שהיה ו      רציניים מהצד שלנו אבל 

o  זכינו לתמיכה ציבורית 

o אזור לינה מוגדר מראש ) שהמועצה לא התכוונו לתת ( מ'  400 הציבור קיבל קיבל 

o  לא נאמרה ניפגש אתם בקרוב –ק"מ וחצי משובחים  –רוב החוף הוא של רט"ג .

 המליה האחרונה

o יוציא מסמך מסכם של התהליך 



 :מילים לסיכום – לירון

 קיימא היא....." : חושב שצריך לעשות תהליך של הגדרה עצמית" 

  .כדאי לקבוע כמה יעדים 

 היעדים שנקבעו ופחות לפי מה שמרגישים... לזכור שהצלחה וכישלון נמדדים מול 

  קיימאשל  "היתרון היחסי"להגדיר את. 

  לתמוך את יובל –אנשים  3צוות היגוי של  –מבנה ארגוני 

  "איך להתחבר. מציע את נושא "תכנית אב  –לחשוב על יצירת סינרגיה עם ה"שלטון

נותנת לזה כסף, קול קורא יצא  רמ"ילשטחים פתוחים" )הקרן לשטחים פתוחים של 

בימים אלה, צריך להגיש בקשה עד מאי. לירון מרכז את הבקשות של מחוז צפון. מציע 

לקיימא לדוגמא לבקש תמיכה לטובת תכנית אב לשטחים פתוחים ואפשר לעשות עם 

 המועצה. יש כניסה של הרבה מועצות לתוך המהלך הזה( 

 

המון בחופים. נושא כמו חיות הבר למשל לא יצא מתחום התעסקנו  –לגבי תוכן העשייה 

 המעגל

 רחל -רשמה והביאה לכתב


